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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A magyar jogszabályok Balatonföldváron is 
érvényesek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Pécsi Közigazgatási Bíróság május 24.-én megsemmisítette a Veszprém Megyei Kormányhivatal
VE/30/08363-15/2022 számú határozatát, amely lehetővé tette volna Balatonföldváron a Nyugati
Strandra a kikötő építést. Ez alapján időközben a vízjogi engedélyt is érvénytelenítették. A bíróság
álláspontja  az  volt,  hogy  a  megépített  kikötő  megváltoztatná  a  strand  funkcióját,  márpedig  ez
ellentétes Balatonföldvár város helyi építési szabályzatával. Holovits Huba, fideszes polgármester
azonban továbbra is ragaszkodik a környezetromboló tervhez, és az általa vezetett önkormányzattal
módosítani akarja a helyi építési szabályzat vitatott pontját, úgy, hogy álláspontjuk szerint immár
lehetővé  váljon  a  kikötőépítés.  A  Balaton  ökológiai  és  turisztikai  szempontból  is  kiemelt
fontosságú,  nem csak az  ott  élők,  de az  egész  ország számára.  Sajnos  legnagyobb természetes
tavunk az elmúlt ötven évben folyamatosan veszítette el természetes vízpartjait és szabadstrandjait,
ami az Önök kormányzása alatt csak tovább gyorsult. Ön építésügyért felelős miniszterként arra tett
ígéretet, hogy véget vet a betonlobbi ámokfutásának.

Kérem ezért miniszter urat, hogy a következő kérdésekre válaszoljon:

• Mivel magyarázható, hogy a kormányhivatal jogsértő módon ad ki építési engedélyeket?
• Ön szerint bármivel megindokolható-e egy olyan közérdeket sértő beruházás erőltetése, 

melynek következtében egy kevesek által használt kikötő ellehetetlenítené egy sokak által 
használt strand működését, egyben tovább károsítaná a Balaton már egyébként is 
sérülékeny ökoszisztémáját?

• Nem tartja-e tájképrombolásnak, hogy a kikötő megzavarja a balatoni panorámát?
• A helyi közösségekkel való egyeztetésnél hajlandó-e figyelembe venni a helyi civil- és 

környezetvédő egyesületek véleményét? Hogyan kívánja őket bekapcsolni az egyeztetési 
folyamatokba?

• Mit gondol arról, hogy az önkormányzat utólag módosítani akarja a helyi szabályozást, 



hogy folytatni tudja a bírósági döntés értelmében is jogszerűtlen módon megkezdett 
beruházást?

• Ön korábban azt ígérte, hogy a Balaton kiemelt védelmet kap, ennek fényében tervez-e 
lépéseket tenni e durva beavatkozás végleges megakadályozásáért? Illetve mit tesz a már 
okozott tájseb helyreállítása érdekében?

Válaszait előre is köszönöm!

Dr. Keresztes László Lóránt
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